
                                     Minnesanteckningar 2024-11-13 
Kommunala tillgänglighetsrådet 
 

Minnesanteckningar från kommunala tillgänglighetsrådet 

Tid: 13 November 2024, kl. 09.15 – 12:00 
Plats: Havet, Funkishuset 
 

Närvarande föreningar och organisationer 

Kerstin Johansson, PRO Ringarum & Gusum 
Anita Johansson, PRO Ringarum & Gusum 
Håkan Sköldkvist, Reumatikerföreningen Valdemarsvik 
Ingrid Klasson, SPF pensionärerna 36 
Stina Nyberg, PRO Gryt & Valdemarsvik  
Gunilla Strid-Beckman, PRO Gryt & Valdemarsvik 
Jan Wendin, PRO Gryt & Valdemarsvik 
Marie Bager, Regionens råd funktionsnedsättning 
 

Närvarande politiker och tjänstemän 
 
Per Hanö, ordförande                                                       Kristina Lohman, kommundirektör 
Nhela Ali                                                                              Maria Frisäter, socialchef 
                                                                                              Jan Druidh, enhetschef  
                                                                                              Petra Schlichting, enhetschef 
                                                                                              Leane Högberg, enhetschef 
                                                                                              Mikael Jonsson, teknisk chef 
 Jasmina Kovacevic, sekreterare 
                                                         
 

                                      Minnesanteckningar 2024-11-13 
 
Punkt 1 – Information från kommundirektör 

Kommundirektör Kristina Lohman presenterar sig för KTR-representanterna 
samt informerar om att vi tidigare köpt in tjänster från Åtvidaberg gällande vår 
krisberedskap, men i våras valde de att säga upp avtalet. Vi har nu anställt en 
säkerhets- och beredskapssamordnare på heltid, Håkan Orre, som kommer att 
arbeta enbart för vår kommun. Kanslichefen Dennis Gidlund har utsetts till 
säkerhetsskyddschef och har även genomgått en relevant utbildning. Håkan 
Orre börjar sin tjänst den 15 januari, och vid nästa KTR-möte kommer han att 
presentera sig och ge en mer detaljerad redogörelse för beredskapsfrågorna. 
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Punkt 2 – Information från stöd- och omsorg 
 
Ett antal enhetschefer från Stöd och omsorg presenterade sig för KTR-
representanterna. Bland dessa fanns Jan Druidh, enhetschef för Vammarhöjden  
 
och ansvarig för den dagliga verksamheten på Ängvägen, Petra Schlichting, 
enhetschef för Öst, Väst och Gryt, samt Leane Högberg, enhetschef för Syd, 
Nord, Nattpatrullen och Larmgruppen. Tillsammans redogjorde de för de 
nyligen implementerade läkemedelsrobotarna, som har mottagits positivt både 
av brukare och personal. Många brukare uttrycker uppskattning för den ökade 
självständigheten som läkemedelsrobotarna medför, eftersom de i större 
utsträckning kan hantera sina medicinbehov på egen hand. 
 
Fråga från KTR-representant: 
 
Hur fungerar en läkemedelsrobot? 
 
Svar: 

Det är en låst läkemedelsapparat som tydligt med både ljud och blinkande 
signaler påminner om när medicinen ska tas. Om tabletten inte tas aktiveras ett 
larm, vilket gör att personal omedelbart åker ut för att kontrollera situationen. 

Verksamhetschef Maria Frisäter informerade vidare om planer på en ny 
organisation inom Stöd och omsorg. Syftet med den nya organisationen är att 
säkerställa att vård och omsorg ska vara lika, oavsett var man bor, att alla får 
samma vård och omsorg med samma förutsättningar. En av anledningarna till 
översynen av organisationen är också att skapa förutsättningar för en mer 
närvarande ledning, vilket ger ledningsenheten för stöd och stöttning möjlighet 
till ett mer aktivt chefskap. De nuvarande enhetscheferna behöver vara mer 
närvarande i det operativa arbetet, och därför krävs en ny anställning av en 
områdeschef för att avlasta dem i övergripande frågor. Denna nya 
organisationsstruktur kommer att prövas under ett år, varefter en utvärdering 
genomförs för att bedöma om den har haft den önskade effekten. 

Fråga från KTR-representant: 

Hur ser det ut på stöd och omsorg med läkemedelsförsörjning? 
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Svar: Vad det gäller krisberedskap och planering inför det, satsas det mycket på 
detta område. Vi får hjälp av länsstyrelsen. Ansvar för läkemedel vilar på 
regionen, men det är viktigt att vi som kommuner samarbetar vid eventuell 
brist på vissa läkemedel.  

Fråga från KTR-representant: 

Finns det någon utrymningsplan för Kyrkvägen 4? 

Svar: 

Räddningstjänsten tar fram speciella utrymningsplaner för varje boende.  

Punkt 3 – Information från samhällsbyggnad  

Teknisk chef Mikael Jonsson informerade om de nuvarande taxorna och 
påpekade att vissa av de taxor vi haft har varit orimligt låga i jämförelse med 
andra kommuner. Vissa taxor höjdes senast 2010. En stor del av 
investeringsbudgeten för 2025, som kommer att behandlas som ett ärende på 
nästa kommunfullmäktige, kommer att inriktas på infrastruktur, VA och 
renhållning, samt kulvertprojektet i Loviseberg. Vi står för närvarande inför 
utmaningar med föråldrade VA-system som behöver ersättas. LSS-bygget i 
kommunen förväntas vara klart om drygt en månad. Vidare informerade rådet 
om de trafiksäkerhetsåtgärder som planeras att genomföras under 2025. 

Punkt 4 – redovisning av Reumatikerföreningen 

Håkan Sköldkvist redovisade Reumatikerföreningens verksamhet. Föreningen, 
som har en egen lokal på Storgatan i Valdemarsvik, erbjuder råd och stöd till 
personer med reumatiska sjukdomar eller sjukdomar i rörelseorganen. Målet är 
att säkerställa att alla reumatiker är fullt delaktiga och jämlika i samhället. 
Föreningen möter liknande utmaningar som andra föreningar, med en hög 
ålderstrappa och svårigheter att rekrytera yngre medlemmar. Årligen anordnas 
olika aktiviteter, bland annat julbord som subventioneras av föreningen och 
utflykter. I Valdemarsvik finns cirka 50 medlemmar. 

Punkt 5 – Planering av visionsarbetet 
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Ordförande Per Hanö presenterade planeringen för visionsarbetet inför 2025 
och föreslog att det skulle vara fördelaktigt om Tillgänglighetsrådet deltog i 
processen. 

Punkt 6 – Sammanträdestider 2025 

Det kommunala tillgänglighetsrådet har fastställt följande sammanträdestider 
för 2025: 

19 Mars 

21 Maj 

17 September 

19 November 

Punkt 7 – Övriga frågor 

Inga övriga frågor lyfts. Sammanträdet avslutas. 

Nästa möte: 

2025-03-19 

Antecknat av: 

Jasmina Kovacevic, sekreterare 

 


